



香港觀鳥會
The Hong Kong Bird Watching Society
認可公共性質慈善機構 Approved Charitable Institution of Public Character

水鳥普查計劃公眾講座：

米埔內后海灣水鳥普查
暨

香港觀鳥會研究組報告

2008年3月19日(星期三) 晚上7:00-9:00

香港童軍中心10樓1030室 (地址：香港九龍尖沙咀柯士甸道8號)

講座簡介

去年，米埔內后海灣錄得歷年最高的候鳥數字，今年的情況又將如何？黑臉琵鷺的數目去年只微升少許，今年不但升幅較大，更衝破了二千隻大關，比五年前上升一倍，實在可喜可賀。鷺鳥研究組去年提醒我們夜鷺巢有下降趨勢，未知今年的形勢如何。我們更首次邀請燕鷗及麻鷹研究組公佈他們的調查結果，讓大家對不同鳥種有更深入的認識。

講座重點

- 米埔內后海灣 2007-08 年的水鳥普查結果公佈
- 黑臉琵鷺 2008 全球普查結果公佈
- 鷺鳥林普查結果
- 香港觀鳥會燕鷗及麻鷹研究組調查報告

講者

- ❖ 余日東先生
香港觀鳥會
水鳥普查項目/ 黑臉琵鷺研究組統籌員
- ❖ 馮智禮先生
香港觀鳥會鷺鳥研究組
- ❖ 陳慶麟先生
香港觀鳥會燕鷗研究組
- ❖ 呂德恒先生
香港觀鳥會麻鷹研究組

語言

以中文為主，配合英文 PowerPoint 解說

免費入場，歡迎出席

是項講座是漁農自然護理署資助的米埔內后海灣國際重要濕地水鳥監察計劃的一部份：



漁農自然護理署

登記表格
水鳥普查計劃公眾講座

講座免費參加，名額有限，請填妥以下表格，傳真至香港觀鳥會（傳真：2314 3687），或以電郵方式通知本會（電郵：hkbws@hkbws.org.hk）。

姓名：_____ 聯絡電話：_____ 傳真：_____

機構：_____ 電郵：_____

聯絡地址：_____

香港觀鳥會

香港九龍尖沙咀漆咸道 87-105 號百利商業中心 1612 室

電話：(852) 2377 4387

傳真：(852) 2314 3687

電郵：hkbws@hkbws.org.hk



香港觀鳥會

The Hong Kong Bird Watching Society

認可公共性質慈善機構 Approved Charitable Institution of Public Character

Waterbird Monitoring Programme Public Lecture :

Bird Survey in Deep Bay & Mai Po

cum reports from Research Groups

7:00-9:00pm, 19 Mar 2008 (Wed)

Room 1030 Scout Association Hong Kong

8 Austin Road, Tsim Sha Tsui, Kowloon, Hong Kong

About this Public Lecture

Last year, we recorded the highest number of birds in Maipo Inner Deep compared to the past 10 years. What will be the results of bird survey in this winter? There is a slight increase of Black-faced Spoonbill last year. This year, not only we got a greater increase, the total population has just exceeded 2,000, double of the number five years ago. Last year, the Egret Research Group has shown their worry about the decrease of the nests of Black-crowned Night Heron. How about this year? We also invite the Tern And Black Kite Research Group to present their survey results during this forum for the first time.

Programme highlights include:

- Waterbird survey results in Mai Po Inner Deep Bay during 2007 -089
- Announce the global survey result of the Black-faced Spoonbills
- Results of the egret survey
- Results of the Tern and Black Kite survey

Speakers include:

- ❖ **Mr. Yu Yat Tung**
Coordinator, Waterbird Monitoring Programme / Convener of Black-faced Spoonbill Research Group
- ❖ **Mr. Louise Fung**
Member of Egret Research Group
- ❖ **Mr. Alan Chan**
Convener of Tern Research Group
- ❖ **Mr. Henry Lui**
Member of Black Kite Research Group

Language

Cantonese (with English PowerPoint)

**ADMISSION IS FREE
ALL ARE WELCOME**

This Public Lecture is a part of the AFCD Waterbird Monitoring Programme at the Mai Po Inner Deep Bay Ramsar Site:



Agriculture, Fisheries and
Conservation Department

Waterbird Monitoring Programme Public Lecture

REGISTRATION FORM

Please register to let us that know you are coming (registration is free – but space is limited)

Return this form by fax to HKBWS: 2314 3687 or by e-mail at hkbws@hkbws.org.hk

Name: _____ Contact no.: _____ Fax: _____

Organization: _____ E-mail: _____

Address: _____

Hong Kong Bird Watching Society

Room 1612 Beverley Commercial Centre, 87-105 Chatham Road, Tsim Sha Tsui, Kowloon, Hong Kong

Tel: (852) 2377 4387 Fax: (852) 2314 3687 E-mail: hkbws@hkbws.org.hk Website: www.hkbws.org.hk